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[TRANSLATION – TRADUCTION]

Note No. 4-2-97/2024

The Permanent Mission of Ecuador to the United Nations presents its compliments to the
Office of Legal Affairs, United Nations Secretariat, and pursuant to Note Verbale No. 4-2-79/2024,
dated 3 July 2024, by which it was notified of the entry into force of Executive Decree No. 318, has the
honour to communicate the issuance and entry into force of Executive Decree No. 351, dated 8 August
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2024, by means of which the President of the Republic, Daniel Noboa Azín, decrees that, following
article 7 of Executive Decree No. 318, an additional article shall be added by virtue of which freedom
of transit shall be restricted every day, from 10.00 p.m. to 5.00 a.m., in the following cantons and/or
parishes:

PROVINCE Canton / Parish

Azuay Camilo Ponce Enríquez Canton
Guayas Durán Canton
Guayas Balao Canton
Guayas Parroquia Tengel

Los Rios Babahoyo Canton
Los Rios Buena Fe Canton
Los Rios Quevedo Canton
Los Rios Pueblo Viejo Canton
Los Rios Vinces Canton
Los Rios
Los Rios 
Los Rios
Los Rios
Los Rios 
Los Rios
Los Rios
Los Rios
Orellana
Orellana
Orellana

Valencia Canton
Ventanas Canton
Mocache Canton
Urdaneta Canton

Baba Canton
Palenque Canton

Quinsaloma Canton
Montalvo Canton

Joya de los Sachas Canton
Puerto Francisco de Orellana Canton

Loreto Canton

As established in Executive Decree No. 351, this declaration seeks to safeguard the peace,
public order, security and personal integrity recognized in the Constitution of Ecuador.

In accordance with article 1 of Executive Decree No. 351, the right that is temporarily
suspended or restricted is freedom of transit, with the exceptions established in the aforementioned
decree. Consequently, the right established in the International Covenant on Civil and Political Rights
that has been temporarily suspended under Executive Decree No. 351 is that contained in article 12 of
that treaty.

Given that Executive Decree No. 351 amends Executive Decree No. 318 exclusively with
regard to the inclusion of the restriction on freedom of transit and its exceptions, it is subject to its
period of validity, that is, 60 days from 2 July 2024.

Pursuant to article 4, paragraph 3, of the International Covenant on Civil and Political Rights,
the Permanent Mission of Ecuador respectfully requests that the Office of Legal Affairs, United Nations
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Secretariat, inform the other States parties to the Covenant of the issuance and entry into force of
Executive Decree No. 351 and of the rights which have been temporarily suspended.

The Permanent Mission of Ecuador to the United Nations takes this opportunity to convey to
the Office of Legal Affairs, United Nations Secretariat, the renewed assurances of its highest
consideration.

New York, 12 August 2024
***

[TRANSLATION – TRADUCTION]

Note n° 4-2-97/2024

La Mission permanente de l'Équateur auprès de l'Organisation des Nations Unies présente ses

compliments au Bureau des affaires juridiques du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies et,

comme suite à la note verbale n° 4-2-79/2024 du 3 juillet 2024 l’informant de l'entrée en vigueur du

décret exécutif no 318, a l'honneur de faire part de la promulgation et de l'entrée en vigueur du décret

exécutif no 351 du 8 août 2024, par lequel le Président de la République, Daniel Noboa Azín, a décrété

l’ajout, à la suite du texte de l'article 7 du décret exécutif no 318, d’un article au titre duquel la liberté de

transit est restreinte tous les jours, de 22 heures à 5 heures, dans les cantons ou paroisses suivants :

Province Canton / Parish

Azuay
Guayas

Canton de Camilo Ponce Enríquez
Canton de Durán

Guayas Canton de Balao
Guayas Paroisse de Tengel

Los Ríos Canton de Babahoyo
Los Ríos Canton de Buena Fe
Los Ríos Canton de Quevedo
Los Ríos Canton de Pueblo Viejo
Los Ríos Canton de Vinces
Los Ríos Canton de Valencia
Los Ríos Canton de Ventanas
Los Ríos Canton de Mocache
Los Ríos Canton d’Urdaneta
Los Ríos Canton de Baba
Los Ríos Canton de Palenque
Los Ríos Canton de Quinsaloma
Los Ríos Canton de Montalvo
Orellana Canton de Joya de los Sachas
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Orellana Canton de Puerto Francisco de Orellana
Orellana Canton de Loreto

Conformément au décret exécutif no 351, cette déclaration est faite dans le but de préserver la

paix, l'ordre public, la sécurité et l'intégrité des personnes consacrés dans la Constitution de l'Équateur.

Conformément aux dispositions de l'article premier du décret exécutif no 351, le droit

temporairement suspendu ou restreint est la liberté de transit, sauf dans les cas énumérés dans ledit

décret. Par conséquent, le droit temporairement suspendu en application du décret exécutif no 351 est le

droit énoncé à l'article 12 du Pacte international relatif aux droits civils et politiques.

Attendu que le décret exécutif no 351 ne modifie le décret exécutif no 318 que pour ce qui est

d’y ajouter la restriction à la liberté de transit et les exceptions à celle-ci, cette mesure ne restera en

vigueur que pendant la durée de celui-ci, soit soixante jours à compter du 2 juillet 2024.

En application des dispositions du paragraphe 3 de l’article 4 du Pacte international relatif aux

droits civils et politiques, la Mission permanente de l’Équateur prie donc respectueusement le Bureau

des affaires juridiques du Secrétariat de l’Organisation de bien vouloir informer tous les autres États qui

sont parties au Pacte de la promulgation et de l’entrée en vigueur du décret exécutif no 351 et des droits

auxquels s’applique la suspension temporaire.

La Mission permanente de l’Équateur auprès de l’Organisation des Nations Unies saisit cette

occasion pour renouveler au Bureau des affaires juridiques du Secrétariat de l’Organisation les

assurances de sa très haute considération.

New York, le 12 août 2024

***
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